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PROTOKÓŁ Nr 0063 - 1/66/2010 
z posiedzenia Komisji Skarbu 
w dniu 27 października 2010r. 

 
 
 
Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  UM. 
Czas posiedzenia:  godz. 13.00 – 14.40  
 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie z 
załączonymi   listami obecności.  
 
 
 
Porządek obrad: 
 
1.  Otwarcie posiedzenia. 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
3,  Podatki i opłaty lokalne. 
 
-  projekty uchwał w temacie:  podatki i opłaty lokalne 
 

1. wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój 
na 2011 rok,  

2. wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie miasta 
Jastrzębia-Zdroju na 2011 rok,  

3. wysokości dziennych stawek opłaty targowej, określenia sposobu jej poboru i 
wyznaczenia inkasenta na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój w roku 2011,  

4. ustalenia opłat za miesięczną rezerwację stałych miejsc handlowych 
zlokalizowanych na targowiskach miejskich w Jastrzębiu-Zdroju w roku 2011,  

 
 
4. Sprawy bieżące. 
 
-  projekty uchwał w sprawach bieżących 
  
 - projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na  
  2010 rok, 
 - projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu  
  Miasta Jastrzębie-Zdrój dla Miasta i Gminy Bogatynia poszkodowanej w 
  wyniku powodzi w dniu 7 sierpnia 2010r. , 
 - projekt uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania 
dofinansowania  do zadań Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych dotycząca rehabilitacji społecznej na rok 2011, 
 - projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji  
  zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego  
  Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta 
  Jastrzębie-Zdrój na rok 2010, 
 - projekt uchwały w sprawie przystąpienia przez Zespół Szkół Nr 2 z -  
  Jastrzębia-Zdroju do realizacji projektu pt. „Doświadczenie i   
  eksperymenty w nauczaniu fizyki, chemii i biologii”, w ramach Priorytetu 
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  IX, Działania 9.1.2. Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o 
  utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości 
  usług edukacyjnych Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki,  
 - przystąpienia przez Szkołę Podstawową nr 9 z Jastrzębia -  Zdroju do  
  realizacji projektu pt. „Chcę wiedzieć więcej…”, w ramach Priorytetu IX, 
  Działania 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o  
  utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości  
  usług edukacyjnych Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 
 - przystąpienia przez Szkołę Podstawową Nr 4 z Jastrzębia – Zdroju do  
  realizacji projektu pt. „Osiągamy sukcesy w nauce”, w ramach Priorytetu 
  IX, Działania 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o 
  utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości  
  usług edukacyjnych Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 
 - pismo prezydenta miasta w sprawie informacji przedstawiciela firmy  
  „Energoekspert”  dotyczącej opracowania odnośnie utworzenia Spółki  
  Obrotu Ciepłem, 
 - projekt uchwały w sprawie utworzenia wraz z innymi jednostki  
  samorządu  terytorialnego Spółki Obrotu Energią spółki z ograniczoną 
  odpowiedzialnością z siedzibą w Rybniku,  
 - projekt uchwały w sprawie „Programu współpracy z organizacjami  
  pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3  
  Ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2011”, 
 - projekt uchwały w sprawie odstąpienia od żądania zwrotu bonifikaty  
  udzielonej przy wykupie mieszkania komunalnego, 
 - projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w 
  skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jastrzębie-Zdrój, 
 - projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych w budynku wraz 
  ze zbyciem ułamkowej części gruntu, stanowiącego własność Miasta  
  Jastrzębie-Zdrój, 
 - wyrażenia zgody na udzielenie 99% bonifikaty od opłat rocznych z tytułu 
  oddania nieruchomości w trwały zarząd, 
 - projekt uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania   
  nieruchomościami stanowiącymi własność Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 - wnioski o umorzenie należności pieniężnych z tytułu udzielonej bonifikaty 
  przy wykupie lokali komunalnych, 
 
5.  Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 8 września 2010r. 
6.  Wolne głosy i wnioski. 
7.  Zakończenie posiedzenia. 
 
 
Ad. 1 
 
Otwarcia posiedzenia  dokonał przewodniczący komisji radny Wojciech Frank, który  
powitał zebranych.  
 
 
Ad. 2 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się 
- 0. 
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Ad. 3 
 
Podatki i opłaty lokalne. 
 
- projekty uchwał w temacie:  podatki i opłaty lokalne 
 
 
Wojciech Frank 
- Państwo zapoznali się z projektami uchwał wcześniej na komisjach i jeżeli nie 
będzie uwag, to proponuję głosować. 
 
Komisja przyjęła głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 
 - wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie miasta 
  Jastrzębie-Zdrój na 2011 rok, 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0 powyższy projekt uchwały.  
 
 
 - wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie miasta 
  Jastrzębia-Zdroju na 2011 rok,  
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0 powyższy projekt uchwały.  
  
 
 - wysokości dziennych stawek opłaty targowej, określenia sposobu jej  
  poboru i wyznaczenia inkasenta na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój w  
  roku 2011, 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0 powyższy projekt uchwały.  
  
 
 - ustalenia opłat za miesięczną rezerwację stałych miejsc handlowych  
  zlokalizowanych na targowiskach miejskich w Jastrzębiu-Zdroju w roku 
  2011,  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0 powyższy projekt uchwały.  
 
 
 
Ad. 4 
 
Sprawy bieżące. 
 
-     projekty uchwał w sprawach bieżących 
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 - projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na  
  2010 rok, 
  
Dariusz Holesz  -  skarbnik miasta 
- W projekcie uchwały jest autopoprawka dotycząca  zapisu w § 6 - zakup ciągnika 
marki STIGA, a miało być typu STIGA, proponuję wykreślić ten zapis.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0 powyższy projekt uchwały.  
 
 
 - projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu  
  Miasta Jastrzębie-Zdrój dla Miasta i Gminy Bogatynia poszkodowanej w 
  wyniku powodzi w dniu 7 sierpnia 2010r. , 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0 powyższy projekt uchwały.  
 
 
 - projekt uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania 
dofinansowania   do zadań Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych   dotycząca rehabilitacji społecznej na rok 2011, 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0 powyższy projekt uchwały.  
 
 - projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji  
  zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego  
  Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta 
  Jastrzębie-Zdrój na rok 2010, 
 
 Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0 powyższy projekt uchwały.  
 
 - projekt uchwały w sprawie przystąpienia przez Zespół Szkół Nr 2 z  
  Jastrzębia-Zdroju do realizacji projektu pt. „Doświadczenie i   
  eksperymenty w nauczaniu fizyki, chemii i biologii”, w ramach Priorytetu 
  IX, Działania 9.1.2. Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o 
  utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości  
  usług edukacyjnych Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki,  
  
 Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0 powyższy projekt uchwały.  
 
 - przystąpienia przez Szkołę Podstawową nr 9 z Jastrzębia -  Zdroju do  
  ealizacji projektu pt. „Chcę wiedzieć więcej…”, w ramach Priorytetu IX, 
  Działania 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o  
  utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości  
  usług edukacyjnych Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 
 
 Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0 powyższy projekt uchwały.  
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 - przystąpienia przez Szkołę Podstawową Nr 4 z Jastrzębia – Zdroju do  
  realizacji projektu pt. „Osiągamy sukcesy w nauce”, w ramach Priorytetu 
  IX, Działania 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o 
  utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości  
  usług edukacyjnych Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 
 
Maria Pilarska naczeln. wydz. Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
- Do omówienia  utworzenia spółki obrotu ciepłem został zaproszony przedstawiciel 
firmy Energoekspert. 
 
 - pismo prezydenta miasta w sprawie informacji przedstawiciela firmy „ 
  Energoekspert”  dotyczącej opracowania odnośnie utworzenia Spółki 
  Obrotu Ciepłem, 
 
Marian Janecki  -  prezydent miasta 
- Proces komunalizacji PEC zakonczył sie po dezycji ministra o prywatyzacji. Po 
decyzji ministra o prywatyzacji, odbyło się spotkanie prezydentów miast  - Raciborza 
Wodzisława, Rybnika, Żor i Jastrzębia i dyskutowano nad zabezpieczeniem interesów 
miasta.  W pierwszej kolejności chodziło o zabezpieczenie umowami zasobów 
komunalnych.  Po powołaniu spółki,  o równym wkładzie po 50 tys. zł trzeba będzie, 
wystąpić o koncesję. W informacji przedstawiciel spółki powie o sprawach 
finansowych, współpracy spółki z PEC-em.  W przyszłości do spółki mogą  dołączyć 
spółdzielnie.  Proces prywatyzacji jest na etapie wyboru operatora  i podobno pierwszy 
przetarg się nie udał.  Czas więc pracuje na naszą korzyść.  Proszę pana  z firmy 
Energoekspert o zabranie głosu.    
 
Marcin Całka  -  firma Energoekspert 
- Przekażę państwu  wyjaśnienie odnośnie powołania  spółki obrotu energią  z 
siedzibą w Rybniku. Można zapytać, co to jest  zgodnie z prawem – obrót. Zapisano 
ogólnie energią,  czyli zarówno energią elektryczną , ciepłem, gazem  i nośnikami 
energetycznymi. Obrót, to działalność gospodarcza polegająca na hurtowym lub 
detalicznym handlu paliwami lub energią.  Tylko tym będzie zajmować się spółka. Nie 
będzie wytwarzać, nie będzie dystrybuował, ani nie będzie sprzedawać bezpośrednio 
ciepła, ponieważ nie będzie miała  urządzeń wytwórczych. Czyli nie będzie miała 
źródeł w swoim posiadaniu. Obecnie stan obrotu ciepłem wygląda w ten sposób, że 
odbiorca końcowy ma umowę  PEC-em, a on ma umowę na zakup ciepła bezpośrednio 
w źródle. Chcemy, aby przez powołanie spółki obrotu energią, odbiorca miał umowę 
nie z PEC-em, a wyłącznie ze spółką.   Może to być zrobione w dwojaki sposób.  Albo 
w formie umowy kompleksowej  i spółka w jego imieniu będzie miała umowę zakupu 
ze źródłem, lub odbiorca będzie miał umowę  na zakup ciepła ze spółką, a spółka z 
wytwórcą. Odbiorca może mieć drugą umowę na przesył z PEC-em. Po wielu analizach 
przychylamy się do tego, aby umowa była kompleksowa,  żeby odbiorca miał jedną 
umowę ze spółką   obrotu energią.  Spółka załatwiałaby wytwarzanie i przesył z PEC-
em swoimi umowami.  Chcemy prowadzić obrót, aby było miejsce na rynku transakcji 
handlowych i ponieważ rynek energii i  ciepła stanowi niezbywalną własność gminy.  W 
związku z tym chcemy, aby pozostały w gminie. Obrót podlega urzędowi regulacji 
energii  i ma zasadniczy wpływ na cenę energii dla odbiorcy końcowego, czyli 
mieszkańców gminy.  Przede wszystkim zapewni bezpieczeństwo energetyczne 
odbiorcom na terenie tych pięciu gmin.  Aby spółkę powołać najważniejsze jest, aby 
była uchwała rady gminy o przystąpieniu i powołaniu spółki. A spółka musi uzyskać 
koncesję i  taryf e na obrót. Bez tego  nie może prowadzić działalności. Działalność ta 
jest koncesjonowana. Zarówno koncesję, jak i taryfę wydaje prezes  URE.  Spółka 
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będzie się zajmować weryfikacją  aktualnych umów na dostawę ciepła, na dostawę 
energii, weryfikację  mocy zamówionej. Spółka będzie posiadać i zawierać nowe 
umowy na dostawy ciepła i będzie  zawierać w imieniu nowych wyborców. Jak każda 
spółka działająca na warunkach rynkowych, będzie prowadzić działania marketingowe.  
Na razie spółka obejmie działaniem pięć gmin i obiekty komunalne. Nie wykluczmy, że 
z czasem będą to też inne gminy i chętni chcący kupować ciepło.  Później będzie 
umowa spółki, w której będzie podana wysokość kapitału zakładowego i określeni 
wspólnicy, udziały, określenie wkładu, przedmiotu działalności.  Nie będzie to tylko, ale 
również wszelaka energia. Będzie określony czas trwania spółki, organy, zasady 
wyjścia ze spółki, gdyby jakaś gmina się rozmyśliła. Następnie następuje wniesienie 
pieniężnego wkładu w 100%, powołanie organów zarówno zarządu jak i rady 
nadzorczej  i wpis do rejestru.  Dopiero po wpisie do rejestru spółka może rozpocząć 
działalność gospodarczą, ale nie polegającą na obrocie, ponieważ potrzebuje do tego 
jeszcze koncesji.  Dopiero wpis do rejestru uprawnia spółkę, do wystąpienia z 
wnioskiem do URE  o wydanie koncesji.  Zapisane jest w prawie, ze spółka w 
organizacji nie może wystąpić o ten wniosek.  Spółka musi mieć pełny wpis do 
rejestru.  Po wystąpieniu z wnioskiem, toczy się postępowanie dowodowe.  Następnie 
jest decyzja URE, która może  być udzielona zgodnie z wnioskiem, ograniczona co do 
wniosku, lub odmowa. Nie zakładamy, żeby URE odmówiło wydania koncesji, bo nie 
ma takiego powodu, tym bardziej, że będzie to spółka komunalna.  Powołanie spółki, 
aby zaczęła działać, może potrwać do końca stycznia, z chwila wpisu do rejestru.  
Potem za kilka miesięcy możemy otrzymać koncesję i taryfę. Może od pierwszego 
maja spółka może zacząć  działać i prowadzić obrót energią,  Na razie brani są pod 
uwagę odbiorcy gminni, nie ma spółdzielni i wspólnot mieszkaniowych.  Oceniamy, że 
mogą to być 74 megawaty  z rynku ciepła dla pięciu gmin, który został oceniony przez 
nas na 300 megawatów.  Jest to około 25% i tyle można będzie przejąć  bezpośrednio 
po utworzeniu spółki.  Nie zamykamy możliwości dla innych gmin i odbiorców.  
Wszystkie analizowane umowy, jakie samorządy mają z PEC-EM we wszystkich  pięciu 
gminach są takie same.  W zależności od umowy zmieni się załącznik, gdzie jest 
zakreślona grupa taryfowa, zamówiona moc i miejsce dostawy ciepła. We wszystkich 
umowach jest § 9.3, gdzie pisze, że każda ze stron może rozwiązać umowę  nie 
później niż do 30 czerwca danego roku, z zachowaniem  dwunastomiesięcznego 
okresu wypowiedzenia.  Jest też napisane, że strony za porozumieniem mogą skrócić 
ten okres.   Mamy dwa scenariusze funkcjonowania spółki.  Pierwszy, to jest 
scenariusz oczekiwany gdzie zakładamy, że tak będzie.  Najpierw będzie cesja umów 
odbiorców na rzecz  obrotu energią i udzielenie pełnomocnictwa, czy zmiana 
warunków umowy wobec powołania spółki. Wtedy spółka będzie mogła  rozpocząć 
działalność już od połowy  następnego roku.  Jeśli PEC się nie zgodzi, to spółka czy 
odbiorcy, będą musieli wypowiedzieć umowy i trzeba będzie czekać 12 miesięcy na 
przejęcie obrotu.  Zakładamy, że na początku zostaną zatrudnione trzy osoby, a potem 
docelowo pięć. Nakłady inwestycyjne związane z wyposażeniem biura  to  40 tys. zł  i 
to jest minimum, które musi być.  W pierwszym roku  działalności całkowity koszt 
funkcjonowania wynosi 340 tys. zł.  W kolejnych latach  to około 500 tys. zł. Co 
obejmuje koszty wynajmu biura, pensje pracowników, opłatę za koncesję.  Opłata jest 
obliczona od obrotu  i za 74 megawaty rocznie to około  14 tys. zł.  Takie koszty 
zostały uwzględnione.  Przychody spółki  w pierwszym roku za pół roku działania 
byłoby to  około 11 mln zł., z czego  za obrót spółka dostałaby  około 270tys.  W 
kolejnych latach jest to juz 22 mln zł i ponad 500 tys. za obrót. Zostały  wskazane 
zarówno  przychody jak i koszty spółki. Całkowite koszty spółki, za obrót  oraz za 
ciepło i wytwarzanie , za przesył, który musi odprowadzić do dystrybutora  czyli do 
PEC-cu.  W pierwszym roku spółka będzie działała przez pół roku i przez ten czas 
będzie pobierała opłaty za obrót od odbiorcy, więc jest strata w kwocie 76 tys. zł,  
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która zostanie pokryta  z kapitału zakładowego.  Gdyby PEC się nie zgodził  na 
wcześniejsze rozwiązanie umów, wówczas w zakresie obrotu spółka rozpocznie 
działalność dopiero w kwietniu 2012r. Pozostałe koszty są nie zmienione, tylko 
zmieniają się przychody spółki.  W 2011r. spółka nie ma żadnych przychodów, tylko 
stratę.   Od 2012r.  planujemy 16 mln zł za dziewięć miesięcy , w tym 400 tys. zł za 
obrót  i w kolejnych latach dojdziemy do kwoty 23 mln zł przychodu, w tym 518 tys. zł 
za obrót.  Z założenia spółka będzie miała dbać o interesy odbiorców, a nie generować 
zysk.  Czyli będzie to jakby spółka non profit.  Strata 455 tys. zł z dwóch pierwszych 
lat działalności, gdyby taki wariant się zdarzył, będzie musiała być pokryta z kapitału. 
Kapitał zakładowy wyniesie w granicach 250 tys. zł, czyli po 50 tys. zł dla każdej     
gminy.  Zakładamy, że będzie realizowany wariant oczekiwany. 
Skąd wziąć pieniądze na spółkę ?  Jeśli rynek odbiorców zamawia 10 megawatów  
łącznie w PEC-u, wówczas PEC  przesyła 10, ale u wytwórcy zamawia tylko osiem i to 
w zupełności wystarcza, aby pokryć i zaspokoić potrzeby  odbiorców. Wynika to z tzw 
współczynnika  jednoczesności, współczynnika przyłączenia.  Nie wszyscy odbiorcy na 
raz grzeją maksymalnie.  Podobna sytuacja jest z energią elektryczną.  Nie wszystko 
co  używamy działa jednocześnie.  W przypadku spółki będzie ona zamawiała  10 
megawatów w PEC-u.   Jeżeli będzie spółka, to 10 megawatów będzie zamawianych w 
spółce i spółka będzie zamawiać  10 megawatów w spółce i 10 u wytwórcy.   Będzie 
przenosić moc z rynku  bez współczynnika jednoczesności.  Jeżeli wytwórca liczy 10 
lub 8 megawatów plus określoną stawkę za megawat, wówczas zwiększą się 
przychody bez produkcji, bo dalej będzie produkował osiem, gdyż wystarcza do 
pokrycia potrzeb mieszkańców.  W związku z tym, że dołożymy mu 20%  na mocy 
zakładamy zejście z ceny i ciepło będzie tańsze.   Po powstaniu spółki odbiorca nie 
może płacić więcej, może płacić mniej.  Spółka  ma dbać o interesy odbiorców i 
prowadzić politykę, aby odbiorcy płacili mniej.   W kraju nie ma  takiej spółki, jeśli 
państwo powołacie tę, będzie to pierwsza taka spółka.          
 
Leopold Sobczyński 
- Czy PEC tego samego nie jest w stanie zrobić ? 
 
Marcin Całka 
- To jest nie korzystne dla niego, bo teraz ma to samo bez spółki.  Powiedziałem 
wcześniej, że w kraju nie ma takiej spółki, która zajmuje się obrotem ciepłem.   
 
Leopold Sobczyński 
- Dlaczego w Rybniku ma być siedziba spółki ? 
 
Marcin Całka  
- Rybnik był inicjatorem całego pomysłu, stąd  tam siedziba.  Nie istotne jest, gdzie 
będzie siedziba spółki ważne jest, żeby już działała.   
 
Leopold Sobczyński 
- Co  będzie jak ministerstwo skarbu doprowadzi do sprzedaży PEC-u.  
 
Marcin Całka 
- Będzie lepiej, bo mając w posiadaniu 20-25% rynku, będzie graczem na rynku. 
W chwili obecnej umowę podpisuje dyrektor szkoły, przedszkola lub innych obiektów. 
Powołanie spółki spowoduje pojawienie się strony na rynku, która  będzie 
reprezentować odbiorców.   
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Leopold Sobczyński 
- Czy interes odbiorców będą reprezentowali członkowie rady nadzorczej, czy 
zarządu ? 
 
Marcin Całka 
- W umowie spółki jest zapisane, że  rada nadzorcza będzie się składała  z 3-5 
osób. Zakładamy,  że rada nadzorcza będzie się składała z pięciu osób, bo każda 
gmina będzie chciała mieć przedstawiciela. Zarząd będzie jednoosobowy. 
Przewidujemy, że będzie prezes, czterech pracowników i to wystarczy na początek 
funkcjonowania spółki.   
 
Wojciech Frank 
- Odbiorca detaliczny nie zyskuje nic.  Z pokazanych tabeli wynika, że ceny będą 
takie same.  Jaka będzie siła przebicia nowego podmiotu wobec PEC-u, który jest  
właścicielem sieci przesyłowych będących na terenie gmin ?   Do naszych zasobów 
PEC nie będzie  sprzedawał ciepła, natomiast będzie naliczał dwie opłaty  - opłatę stałą 
i opłatę zmienną. To jest ich domena, bo mają źródła przesyłu. Spółka będzie wiec 
negocjować z PECem.  Skoro odbiorcy potrzebują 8 megawatów, to nie rozumiem 
dlaczego spółka ma kupić 10 megawatów.  Będzie przecież pobierała opłatę od 
odbiorcy za faktyczne zużycie.  
 
Marcin Całka 
- Odbiorcy zamawiają 10 megawatów, bo tyle muszą zamówić na przesyle. Ale w 
źródle wystarczy wytworzyć  8. Taka jest technologia całego procesu wytwarzania i 
dostarczania ciepła.  Mówimy o mocy zamówionej, czyli o megawatach, a nie o 
energii. Taka jest technologia przesyłu. Musimy zamówić 10, aby wszystkim zapewnić 
ciepło.  Z ciepłem jest tak, jak z energią elektryczną.   
 
Wojciech Frank 
- W PEC-u są dwie opłaty, będące ich domeną.    Jest to opłata stała i opłata 
zmienna.  Są to opłaty, które wnoszą kontrahenci PEC-u  w ramach zamówionej 
mocy., jak w przypadku energii elektrycznej.  Pan ma rację,  nie zużyje się 10 
megawatów, tylko 8.  Zagwarantowane jest to w kalkulacji opłaty stałej i opłaty 
zmiennej.  Szukam rozwiązania, gdzie ktoś mnie przekona, że w takiej operacji  cena 
jest niezmienna. Nie widzę tutaj zysków.     
 
Marcin Całka 
- W sytuacji spółki będzie ta sama sytuacja.   
 
Sławomir Lis 
- Powiedział pan, że o PEC trzeba dbać, bo jest właścicielem linii przesyłowych.   
Jeżeli zmniejszy się o 25% rynek, co pan zakłada, to gdzieś rośnie koszt dla PEC-u.   
 
Wojciech Frank 
- Rynek jest ograniczony.  Jaka jest gwarancja, że spółka negocjuje z PEC-em, 
który utraci ileś procent sprzedaży energii i ma tu wkalkulowany zysk i nie będzie 
robiła żadnych zmian nie powie, ze podnosi koszty przesyłu energii ?   Wtedy  spółka 
zapłaci więcej.   
 
Marcin Całka 
− Ta działalność jest koncesjonowana i nad wysokością taryfy czuwa URE.  Dotąd się 

nie zdarzyło, żeby podniosła rocznie taryfę o więcej niż trzy procent. 
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Sławomir Lis 
- To po co ma być ta spółka,   skoro PEC nie może sobie pozwolić na dowolne 
kształtowanie cen energii  ?   Zakładam pesymistyczny wariant czasowy dla spółki.  
Wystartujecie w obecnej rzeczywistości prawnej i gospodarczej.  Nie wiem po co więc 
robić konkurencję dla PEC-u ?   
 
 
Wojciech Frank 
- Konkurencja dla PEC-u jest potrzebna.  Została przedstawiona wizja gospodarczo 
– biznesowa.  Spółka zaczyna od zasobów komunalnych, bo po to najłatwiej sięgnąć, 
bo gminy są  właścicielami.  Czy spółdzielnie podpiszą umowę, jeżeli cena się nie 
zmieni ?   Po co, nie będą miały w tym interesu. 
 
Marcin Całka 
- Założenie jest, żeby cena nie wzrosła.  Będzie gracz na tym rynku. Nie wiadomo, 
czy PEC nie zostanie sprywatyzowany. 
 
Marian Janecki 
- Jest to przedsiębiorstwo, które musi uzyskiwać przychody i prowadzić normalne 
działania. Są kwestie remontów i inwestycji.  Nie chodzi o to, aby w jednym roku zejść 
z cenami , a potem firma będzie w ciężkiej sytuacji.    
 
Wojciech Frank 
- Problem jest w PEC-u.  Jest to przedsiębiorstwo państwowe z przerostami 
administracyjnymi, mimo tego przez wiele ostatnich lat wykonali  duże inwestycje na 
sieci w zakresie wysokich parametrów. 
 
Marcin Całka  
- Różnica z zakupu ilości ciepła będzie zostawać u państwa, w spółce.  Jeżeli 
przyjdzie prywatny inwestor, to zostanie u  niego, kupi rynek, kupi PEC. 
 
Sławomir Lis 
- Prywatny odbiorca zrobi redukcję kosztów stałych i wtedy PEC może zejść z 
cenami.  Owszem powinna być konkurencja dla PEC-u, ale nie widzę tu perspektywy.   
 
Marcin Całka 
- Wtedy będzie miał zysk, ale ceny nie obniży.    
 
Leopold Sobczyński  
- Widzę tu plus, bo dla PEC-u jako konkurencja pojawi się spółka, a nie pojedyncze 
jednostki w gminie.  Spółka będzie miała grupę odbiorców i stanie się poważnym 
partnerem w rozmowach.   
 
Wojciech Frank 
- Jeśli chodzi o wzmocnienie własnej pozycji negocjacyjnej wobec obecnego 
dostawcy ciepła, to niech miasto wynajmie firmę Energoekspert  i niech firma w 
imieniu miasta, dla wszystkich jednostek miasta przeprowadzi negocjacje z PEC-em.  
Niech zostanie za to wynagrodzona i  kontrakt może określać warunki.    
 
Marian Janecki 
- To nie jest ta sama sytuacja.  Koncesję ma PEC.  Chcemy wystąpić o koncesję i 
rozmawiać na tej płaszczyźnie.  Teraz rozmawiamy  na linii odbiorca – PEC.  Można 
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negocjować. Ale tu mówimy o spółce  dysponującej koncesją.   Ma więc pewien rynek 
zabezpieczony przez siebie. 
 
Wojciech Frank 
- Stajemy na rynku, gdzie rynek od wytwórcy poprzez dystrybutora  i spółkę, jest 
rynkiem zamkniętym.  Można mówić o negocjacjach, jeżeli na rynku jest dwóch 
właścicieli sieci.   
 
Marcin Całka 
- Jedyna sytuacja, aby powołać konkurencję na rynku.  Nie ma szans, aby 
budować teraz  dodatkowe sieci w mieście.   
 
Tadeusz Sławik 
- Przedstawiono dziś wiele zagrożeń.  Dla mnie zasadnicze jest częściowe rozbicie 
monopolu.  Przykładem jest tu woda i jak pamiętamy decyzja też była trudna. Obecna 
koncepcja może potwierdzić sukces wcześniejszej z wodą.  Po części  nastąpi 
demonopolizacja i istnieje możliwość obniżenia cen.  Końcowy odbiorca może dostać 
niższą cenę.  Jest to spójna koncepcja, którą tworzą gminy.  Oceniam koncepcję 
pozytywnie.  
 
Wojciech Frank 
- W przypadku wody mieliśmy do czynienia z inną sytuacją, bo dalej jest w mieście 
monopolista.   Chodziło wtedy o uniezależnienie się od jednego dostawcy.  Jednak  
dostawa wody z  innego źródła, w sensie technicznym i nakładów materialnych, to jest 
nieporównywalna sprawa z ciepłem.  To jest inna skala środków  finansowych.  Gdyby 
spółka kiedyś uniezależniła się od  przesyłu, to byłaby szansa, ale długo nie będzie to 
możliwe.   
 
Marcin Całka 
- Co w sytuacji, jak PEC zostanie sprywatyzowany i prywatny inwestor utworzy 
dokładnie taką samą spółkę ? Ma takie prawo. Wtedy nie będzie minimalizował 
kosztów przesyłu.    
  
Sławomir Lis 
- A co zabroni nowemu właścicielowi PEC-u utworzyć taką spółkę ?    
 
Marcin Całka 
- My z naszą ofertą będziemy konkurencyjni.    
 
Andrzej Kinasiewicz 
- Do zapłaty ma być 20% mniej.  Na jakiej zasadzie wytwórca ciepła obniży nam o 
20% cenę ?  Jakie są korzyści dla gminy ?   
 
Marcin Całka  
Jeżeli podniesiemy ceny, to na źródle wzrosną przychody i możemy oczekiwać, że 
ciepło może być tańsze.  Spółka będzie prowadziła negocjacje ze źródłami obcymi i z 
PEC-em.  Spółka  będzie zajmowała istotną pozycję na tym rynku  z ponad 
dwudziestoma procentami i będzie miała możliwość przyglądania się taryfie  i 
weryfikacji kosztów przedstawianych do URE.  Bowiem oprócz  urzędu regulacji 
energii, któremu zależy na tym bo zatwierdza taryfę, nikt tego nie robi.   Spółka 
będzie miała wgląd w dokumenty.   Budynki użyteczności publicznej np. szkoły 
przechodziły  inwestycje termo modernizacyjne, ale nikt nie zmienił umów.   Mimo, że 
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cena nie wzrośnie możemy jeszcze coś oszczędzić. Jeżeli weryfikacja umów na 
poszczególnych obiektach, wykaże nieprawidłowości, to też będzie przedmiotem 
działalności tej spółki. A teraz  nikt tego nie robi w żadnej gminie.   
 
Andrzej Kinasiewicz 
- Czyli poprzez spółkę możemy mieć wgląd w dokumentację finansową  PEC-u ? 
 
Marcin Całka  
− We wniosek taryfowy.  Teraz też są możliwości wglądu, jeżeli państwo jesteście 

zainteresowani jako duży odbiorca gminny.  Tylko tego nikt nie robi.  Spółka będzie 
odbiorcą mającym ponad 20% rynku  na początku działalności. 

 
Alina Chojecka 
- Mówi pan o weryfikacji i wydaje mi się, że taka weryfikacja  była prowadzona na 
pewno corocznie.  W  kolejnych szkołach co roku odbywa się modernizacja.   
 
Franciszek Piksa 
- Doganiają nas ceny. Mówiliśmy o tym na szczycie energetycznym, który odbył się 
w Jastrzębiu. Dostawca może nam podnieść ceny przesyłu.    
 
Marian Janecki 
- Wniosek musi być umotywowany i trzeba podać argumenty.    
 
Wojciech Frank 
- Do urzędu regulacji energii wpływają określone dokumenty.  Mam wiele 
wątpliwości, ale nie mam zamiaru tej inicjatywy  blokować.  Miejmy nadzieję,  że 
przedstawiciele gmin w spółce, w zarządzie i w radzie nadzorczej, przyłożą się do 
pracy.  Proponuję, aby np. po dwóch  latach funkcjonowania spółki  mieszkańcy gmin, 
które weszły do spółki, odczuli wymierną korzyść  tego.  Albo ceny ciepła zatrzymują 
się na dłuższy okres czasu, albo spadają.  Jeszcze pytanie. Czy przy tej operacji, 
przedsiębiorca mający lokal np. 250 m w Jastrzębiu, latem przy temperaturze 30 
stopni upału, płaci stałą miesięczną opłatę  ? 
 
Marcin Całka 
- Dlaczego taryfa jest  4-ro składnikowa ?  Gdyby np. trzy zimy były ciepłe, to na 
czwartą nie miałby kto grzać, bo przedsiębiorstwa zbankrutują.  Dlatego jest opłata 
stała. Nawet jak nie będzie zimy, to przedsiębiorstwo ma szansę przetrwania.    
 
Wojciech Frank 
- Wiem, po co jest opłata stała.  Jaki może być koszt eksploatacji urządzeń 
przesyłowych grzewczych, a energetycznych ? Chodzi o sam przesył.  
 
Marcin Całka 
- Jeżeli mówimy o cieple, to zawsze 60%  bierze źródło, a pozostałe  30-40% 
bierze przesył.    
 
Wojciech Frank 
- A  w przypadku energii ?    
 
Marcin Całka   
- Taryfa jest rozłożona różnie.  Jest opłata stała, opłata stała przesyłowa, opłatę za 
zużytą energię. 
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Wojciech Frank 
- Jeżeli nawet nie  zużywa się prądu, to  jest opłata stała.   
 
Marcin Całka 
- Tak za fakturę, za abonament, za gotowość urządzeń.  
 
Wojciech Frank 
- Chcielibyśmy, aby efekt był taki, jak tu mówimy, żeby cena nie rosła przez pewien 
okres czasu, lub spadła.   
 
Marcin Całka 
- Każda gmina będzie miała swojego przedstawiciela w radzie nadzorczej.   
Marian Janecki 
- Dzisiaj alternatywą jest komercjalizacja przedsiębiorstwa.  Nie byłoby dyskusji, 
gdyby była komunalizacja.   
 
Wojciech Frank 
- Dziękuję, proszę o przegłosowanie projektu uchwały.  
 
 
 - projekt uchwały w sprawie utworzenia wraz z innymi jednostki  
  samorządu  terytorialnego Spółki Obrotu Energią spółki z ograniczoną 
  odpowiedzialnością z siedzibą w Rybniku,  
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały głosami:  za – 3, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 1. 
 
 
  
 - projekt uchwały w sprawie „Programu współpracy z organizacjami  
  pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3  
  Ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2011”, 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały głosami:  za – 3, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
 
 - projekt uchwały w sprawie odstąpienia od żądania zwrotu bonifikaty  
  udzielonej przy wykupie mieszkania komunalnego, 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały głosami:  za – 2, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 2. 
 
 
 - projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w 
  skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jastrzębie-Zdrój, 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały głosami:  za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
 
 - projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych w budynku wraz 
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  ze zbyciem ułamkowej części gruntu, stanowiącego własność Miasta  
  Jastrzębie-Zdrój, 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały głosami:  za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
  
 - wyrażenia zgody na udzielenie 99% bonifikaty od opłat rocznych z tytułu 
  oddania nieruchomości w trwały zarząd, 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały głosami:  za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
 
 
 - projekt uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania   
  nieruchomościami stanowiącymi własność Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały głosami:  za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
 
 - wnioski o umorzenie należności pieniężnych z tytułu udzielonej bonifikaty 
  przy wykupie lokali komunalnych, 
 
Komisja zaopiniowała wnioski: 
 
1.  pozytywnie głosami:  za – 1, przeciw – 0, wstrzymujących  się - 3 
2.  brak rozstrzygnięcia:   za – 0, przeciw – 1, wstrzymujących się  - 2                                 
 
 
 
Ad. 5 
 
Protokół z posiedzenia komisji w dniu 8 września 2010r.  został przyjęty głosami:  za 
– 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 
 
Ad. 6 
 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Komisja nie zgłosiła wolnych głosów i wniosków. 
 
 
 
 
Ad. 7 
 
Przewodniczący komisji podziękował zebranym za przybycie i zakończył obrady.  
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